
Møteprotokoll 
for 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne

Møtedato: 05.06.2023
Møtestad: Alver rådhus, kantina
Møtetid: 12:00 - 15:00

Det var felles orienteringsmøte for ER og RMNF i kantina på rådhuset kl. 12.00.

 
 
Frammøtte medlemmer Parti Rolle
Sølvi Gripsgård Knudsen SP Medlem
Else Marie Skartveit Dale KRF Medlem
Reidar Knutsen SAFO Medlem
Svein Arne Vabø SAFO Medlem
Liv Erstad FFO Medlem
Magne Bjørndal FFO Utvalsleiar
Bente Orlen Westervik FFO Medlem

 
 
Forfall meldt frå  medlem: Parti Rolle
Jan Arild Lindaas SAFO Medlem
Jannicke Helland FFO Medlem

 
Frammøtte 
varamedlemmer:

Parti Erstatter medlem

Erling Jacobsen FFO Jannicke Helland
 
Følgjande frå administrasjonen møtte: Eirik B. Utne-tenesteleiar Kultur, Hildegunn Baravelli-
koordinator Velferdeteknologi, Ingrid Raniseth-rådgjevar Plan og byggesak, Kristin Moe-
kommunalsjef Oppvekst, Monica Svarstad-rådgjevar Oppvekst, Nora Gjerde-politisk sekretariat.
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019/23: Godkjenning av  innkalling og saksliste

Innkalling og saksliste vert godkjent.

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 05.06.2023:

Behandling:

Ingen merknader, samrøystes.

RMNF- 019/23 Vedtak:

Innkalling og saksliste vart godkjent.

020/23: Godkjenning av møteprotokoll

Møteprotokollen vert godkjent.

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 05.06.2023:

Behandling:

Møteprotokoll frå møte - 24.04.2023 vert godkjent, samrøystes.

RMNF- 020/23 Vedtak:

Møteprotokoll frå møte - 24.04.2023 vart godkjent.



021/23: Samarbeidsavtale syns- og audiopedagogisk teneste

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

Eldreråd 05.06.2023:

Behandling:

Monica Svarstad-rådgjevar oppvekst orienterte i saka.

Det vart sett fram følgjande felles framlegg til uttale:
Eldrerådet meiner Alver kommune må vidareføra samarbeidsavtalen om syns- 
og audiopedagogisk teneste. Men rådet er bekymra over at det den nye 
avtalen skal innebera at personar over 70 år ikkje blir omfatta av denne 
tenesta. Rådet meiner tvert om at det ikkje må setjast noko øvre aldersgrense 
for desse tenestene som samarbeidsavtalen med Syns- og audiopedagogisk 
teneste (SAPT) omfattar.
Eldrerådet vil peika på at eit godt tilbod til aldersgruppa over 70 år vil 
medvirka til at fleire kan bli buande heime lengst mogleg.

Eldrerådet meiner det er uheldig at innspel frå Blindeforbundet og FFO, som er 
sendt til kommunane, ikkje er tekne med blant saksdokumenta. Her vert det 
reist kritikk mot at samarbeidsavtalen legg opp til innskrenkingar i tilbodet til 
personar over 70 år. Sjølv om SAPT skal prioritera born og unge, meiner rådet 
det er svært uheldig at denne gruppa får eit dårlegare tilbod enn den har 
hatt til no.

Eldrerådet går inn for at kommunestyret gjer slikt vedtak:
Kommunestyret godkjenner vidare samarbeidsavtale med Syns- og 
audiopedagogisk teneste. Tenesta må snarast mogleg få på plass ein 
kapasitet som gjer den i stand til å gje personar over 70 år det same tilbodet 
som dei har hatt til no. Kommunestyret er innforstått med at etablering av ein 
slik kapasitet på sikt kan føra med seg ein viss utgiftsauke for kommunane.

Eldrerådet vedtok samrøystes framlegg til uttale sett fram i møtet.

ER- 024/23 Vedtak:

Eldrerådet kjem med følgjande uttale i saka:

Eldrerådet meiner Alver kommune må vidareføra samarbeidsavtalen om syns- 
og audiopedagogisk teneste. Men rådet er bekymra over at det den nye 



avtalen skal innebera at personar over 70 år ikkje blir omfatta av denne 
tenesta. Rådet meiner tvert om at det ikkje må setjast noko øvre aldersgrense 
for desse tenestene som samarbeidsavtalen med Syns- og audiopedagogisk 
teneste (SAPT) omfattar.
Eldrerådet vil peika på at eit godt tilbod til aldersgruppa over 70 år vil 
medvirka til at fleire kan bli buande heime lengst mogleg.

Eldrerådet meiner det er uheldig at innspel frå Blindeforbundet og FFO, som er 
sendt til kommunane, ikkje er tekne med blant saksdokumenta. Her vert det 
reist kritikk mot at samarbeidsavtalen legg opp til innskrenkingar i tilbodet til 
personar over 70 år. Sjølv om SAPT skal prioritera born og unge, meiner rådet 
det er svært uheldig at denne gruppa får eit dårlegare tilbod enn den har 
hatt til no.

Eldrerådet går inn for at kommunestyret gjer slikt vedtak:
Kommunestyret godkjenner vidare samarbeidsavtale med Syns- og 
audiopedagogisk teneste. Tenesta må snarast mogleg få på plass ein 
kapasitet som gjer den i stand til å gje personar over 70 år det same tilbodet 
som dei har hatt til no. Kommunestyret er innforstått med at etablering av ein 
slik kapasitet på sikt kan føra med seg ein viss utgiftsauke for kommunane.

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 05.06.2023:

Behandling:

Orientering til saka v/Monica Svarstad-rådgjevar Oppvekst

Framlegg frå Magne Bjørndal:
RMNF meiner det er uheldig at innspel frå Blindeforbundet og FFO, som er 
sendt til kommunane, ikkje er tekne med blant saksdokumenta. Her vert det 
reist kritikk mot at samarbeidsavtalen legg opp til innskrenkingar i tilbodet til 
personar over sytti år. Sjølv om SAPT skal prioritera born og unge, meiner rådet 
det er svært uheldig at denne gruppa får eit dårlegare tilbod enn den har 
hatt til no.
Rådet går inn for at kommunestyret gjer slikt vedtak:
Kommunestyret godkjenner vidare samarbeidsavtale med Syns- og 
audiopedagogisk teneste. Tenesta må snarast mogleg få på plass ein 
kapasitet som gjer den i stand til å gje personar over sytti år det same tilbodet 
som dei har hatt til no. Kommunestyret er innforstått med at etablering av ein 
slik kapasitet på sikt kan føra med seg ein viss utgiftsauke for kommunen.

Framlegget vart samrøystes vedteke.

RMNF- 021/23 Vedtak:

RMNF meiner det er uheldig at innspel frå Blindeforbundet og FFO, som er 



sendt til kommunane, ikkje er tekne med blant saksdokumenta. Her vert det 
reist kritikk mot at samarbeidsavtalen legg opp til innskrenkingar i tilbodet til 
personar over sytti år. Sjølv om SAPT skal prioritera born og unge, meiner rådet 
det er svært uheldig at denne gruppa får eit dårlegare tilbod enn den har 
hatt til no.
Rådet går inn for at kommunestyret gjer slikt vedtak:
Kommunestyret godkjenner vidare samarbeidsavtale med Syns- og 
audiopedagogisk teneste. Tenesta må snarast mogleg få på plass ein 
kapasitet som gjer den i stand til å gje personar over sytti år det same tilbodet 
som dei har hatt til no. Kommunestyret er innforstått med at etablering av ein 
slik kapasitet på sikt kan føra med seg ein viss utgiftsauke for kommunen.

Ungdomsråd 05.06.2023:

Behandling:

Orientering i saka v/Monica Svarstad

UR- 019/23 Vedtak:

Ungdomsrådet støttar kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak. 
Samrøystes

022/23: Temaplan for friluftslivets ferdselsårer 2022-26, ro- og padledel

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret vedtar temaplan for friluftslivets ferdselsårer sin ro- og padledel. 

Eldreråd 05.06.2023:

Behandling:

Eirik B. Utne-tenesteleiar kultur orienterte i saka.

Eldrerådet sluttar seg til framlagd temaplan for friluftslivets ferdselsårer 2022-
2026, ro- og padledel.
Samrøystes vedteke.

ER- 025/23 Vedtak:

Eldrerådet sluttar seg til framlagd temaplan for friluftslivets ferdselsårer 2022-
2026, ro- og padledel.



Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 05.06.2023:

Behandling:

Orientering til saka v/Eirik B. Utne-einingsleiar Kultur

Fellesframlegg:
RMNF støttar satsinga på utsetjingsstader med universell utforming.

Framlegget vart samrøystes vedteke.

RMNF- 022/23 Vedtak:

RMNF støttar satsinga på utsetjingsstader med universell utforming.

Ungdomsråd 05.06.2023:

Behandling:

Orientering i saka v/Robert Lorang Hansen

UR- 020/23 Vedtak:

Ungdomsrådet støttar kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak. 
Samrøystes

023/23: Forslag til detaljregulering for fv. 565 Alversundbrua- offentleg ettersyn og 
høyring

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Saka vert lagt fram til uttale.

Eldreråd 05.06.2023:

Behandling:

Ingrid Raniseth-rådgjevar Planforvaltning orienerte i saka.



Eldrerådet sluttar seg til dei framlagde planar for Alversund bru.

Samrøystes vedteke.

ER- 023/23 Vedtak:

Eldrerådet sluttar seg til dei framlagde planar for Alversund bru.

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 05.06.2023:

Behandling:

Orientering til saka v/Ingrid Raniseth-rådgjevar Plan og byggesak

Ingen merknader, samrøystes.

RMNF- 023/23 Vedtak:

Ingen merknader.

Ungdomsråd 05.06.2023:

Behandling:

Orientering i saka v/Robert L Hansen

UR- 016/23 Vedtak:

Tatt til orientering

024/23: Meldingar og orienteringar til RMNF - 05.06.2023

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Meldinga vert teke til orientering.

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 05.06.2023:

Behandling:

Orientering om velferdsteknologi som lågterskel tilbod v/Hildegunn Baravelli-



koordinator Velferdeteknologi

Fellesframlegg:
· Rådet er positive til den forenklinga som ligg i at tildeling av t.d. 

tryggleiksalarm vert eit lågterskel tilbod.
· I tillegg vil rådet be om ei breiare orientering om velferdsteknologi på 

ulike omåde, t.d. til personar med kommunikasjonsutfordringar.

Framlegget vart samrøystes vedteke.

RMNF- 024/23 Vedtak:

· Rådet er positive til den forenklinga som ligg i at tildeling av t.d. tryggleiksalarm 
vert eit lågterskel tilbod.

· I tillegg vil rådet be om ei breiare orientering om velferdsteknologi på ulike 
omåde, t.d. til personar med kommunikasjonsutfordringar.

025/23: Vedtak av kommunedelplan for kultur, idrett og friluftsliv for Alver kommune

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret i Alver vedtek «Kommunedelplan for kultur, idrett og friluftsliv 2023-2035» 
Vedtaket har heimel i plan og bygningslova kapittel 11. (§ 11-15)

Eldreråd 05.06.2023:

Behandling:

Eirik B. Utne-tenesteleiar kultur orientertei saka.

Eldrerådet sluttar seg til den framlagde kommunedelplanen for kultur, idrett 
og friluftsliv for Alver kommune.

Samrøystes vedteke.

ER- 029/23 Vedtak:

Eldrerådet sluttar seg til den framlagde kommunedelplanen for kultur, idrett 
og friluftsliv for Aler kommune.



Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 05.06.2023:

Behandling:

Orientering til saka v/Eirik B. Utne-einingsleiar Kultur

Ingen merknader, samrøystes.

RMNF- 025/23 Vedtak:

Ingen merknader.

Ungdomsråd 05.06.2023:

Behandling:

Orientering i saka v/Robert L Hansen

UR- 021/23 Vedtak:

Ungdomsrådet støttar kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak, men 
ynskjer å understreka følgjande:
-Viktig at UngAlver halder fram med gode arrangment for ungdom 
Samrøystes

026/23: Idrettsprosjekt - 2. gong tildeling 2023

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Utval for oppvekst, kunnskap og kultur godkjenner tildeling av tilskot til idrettsprosjekt på kr 
40.000 slik det kjem fram av saka.

Eldreråd 05.06.2023:

Behandling:

Eldrerådet har ingen merknader i saka. 
Samrøystes vedteke.



ER- 027/23 Vedtak:

Eldrerådet har ingen merknader i saka.

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 05.06.2023:

Behandling:

Fellesframlegg:
RMNF meiner tildelinga slik den er foreslått treff dei målgruppene rådet skal 
ivareta på ein god måte. 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

RMNF- 026/23 Vedtak:

RMNF meiner tildelinga slik den er foreslått treff dei målgruppene rådet skal 
ivareta på ein god måte. 

Ungdomsråd 05.06.2023:

Behandling:

Orientering i saka v/Eileen Feste

UR- 017/23 Vedtak:

Ungdomsrådet støttar kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak. 
Samrøystes

027/23: Kulturprosjekt - 2. gongs tildeling 2023

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Utval for oppvekst, kunnskap og kultur godkjenn forslag til tildeling av midlar til kulturprosjekt 
slik det kjem fram av saka.



Eldreråd 05.06.2023:

Behandling:

Eldrerådet har ingen merknader i saka.

Samrøystes vedteke.

ER- 028/23 Vedtak:

Eldrerådet har ingen merknader i saka.

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 05.06.2023:

Behandling:

Ingen merknader, samrøystes.

RMNF- 027/23 Vedtak:

Ingen merknader.

Ungdomsråd 05.06.2023:

Behandling:

Orientering i saka v/Eileen Feste

UR- 018/23 Vedtak:

Ungdomsrådet støttar kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak. 
Samrøystes
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